
Veřejné zasedání zastupitelstva. Ve čtvrtek 
20. září 2007 se v kavárně restaurace U Husara 
konalo veřejné zasedání Zastupitelstva obce
Sokolnice. Zastupitelé se zabývali těmito body:
1. Rezignace Luboše Hamana a obsazení 
uprázdněného mandátu člena zastupitelstva ob-
ce Sokolnice. Jmenovaný doručil dne 31. 8. 2007
na OÚ Sokolnice písemné prohlášení, že ke dni 
31. 8. 2007 rezignuje na mandát člena zastupitel-
stva obce Sokolnice. Podle zákona o volbách téhož
dne zanikl jmenovanému mandát a automaticky se
dnem následujícím novým zastupitelem stala 
Mgr. Karla Kačmářová, Sokolnice. Ta na zastupi-
telstvu také složila slib, který předepisuje zákon
o obcích.
2. Změna v obsazení výborů zastupitelstva.
Zastupitelstvo reagovalo na změnu v řadách členů
zastupitelstva i změnou v obsazení výborů takto:
• Předseda výboru finančního – RNDr. Kateřina
Chudá
• Člen výboru finančního – Ing. Jan Dvořák
• Člen výboru finančního – Mgr. Karla Kačmářová
• Předseda výboru kontrolního – Luboš Král 
• Člen výboru kontrolního – Jan Černý
• Člen výboru kontrolního – Josef Hradílek
3. Změna podmínek pro prodej bytu na ulici
Nová. Zastupitelstvo obce Sokolnice schválilo 
v první polovině roku 2007 prodej bytů na ulici
Nová, včetně podmínek tohoto prodeje. Jednou 
z podmínek je, že kupujícím bude současný nájem-
ník. Dne 31. 8. 2007 písemně požádala paní Edita
Turčínová, aby byt byl odprodán její dceři, která 
v tomto bytě žije od roku 1982. Rada doporučila 
žádosti vyhovět, neboť zakoupení bytu bude finan-
covat dcera, obci tato změna nijak neublíží a jme-
nované se vyhoví.
4. Studie bytových a rodinných domů v areálu
bývalých kasáren a dohoda o podmínkách 
výstavby. Zastupitelstvo obce Sokolnice dne 
21. 6. 2007 rozhodlo o rezervaci areálu bývalých
kasáren v trati Předky pro firmu Jihomoravská 
akciová, a.s. (JMA a.s.) Jednou z podmínek pro 
konečné schválení prodeje je i předložení
„Zastavovací studii Sokolnice - využití bývalého
vojenského areálu pro bytové účely“. Studie bude
obsahovat podrobnou grafickou i textovou část, 

ze které bude jasný záměr výstavby. Součástí studie
bude i vyjádření ATELIERU PROJEKTIS a rady
obce. 
Rada nedoporučila předloženou zastavovací studii
schválit, neboť k ní má výhrady ATELIER PRO-
JEKTIS a některé věci nejsou dosud vyjasněny.
Zasedání se zúčastnil zástupce firmy JMA a.s. 
a projektant, který studii zpracoval Ing. Pop i pro-
jektant podrobně vysvětlili, jak si představují 
výstavbu v tomto areálu. Po poměrně dlouhé a po-
drobné diskusi se zastupiteli i občany obce nebyla
studie schválena.
Dlouhá diskuse se také rozvinula k „Dohodě 
o podmínkách výstavby v bývalém vojenském 
areálu“, která má jasně specifikovat podmínky 
a termíny výstavby, napojení na technickou 
infrastrukturu (TI) obce, budoucí vlastnictví 
TI vzniklé jako součást bytové výstavby, sankce za
porušení této dohody apod. Rada nedoporučila
předloženou dohodu schválit, neboť obsahuje 
ustanovení, která jsou pro obec naprosto nepřijatel-
ná - např. firma požaduje, aby jí byla předána ničím
nepodmíněná plná moc k jednáních na úřadech, 
u soudů, aby si mohla sama změnit územní plán 
apod. Navíc v červnu (kdy zastupitelstvo schvalo-
valo rezervaci pro firmu JMA a.s.) bylo z žádosti
jasné, že úhrada kupní ceny proběhne v roce 2008.
Nově firma říká, že kupní cenu bude hradit postup-
ně v horizontu několika let. Také tato dohoda 
nebyla zastupitelstvem schválena.
5. Prodej pozemků v areálu bývalých kasáren
společnosti Jihomoravská akciová, a.s., respekti-
ve její dceřiné společnosti „Rezidence Sokolnice,
s.r.o. Zastupitelstvo obce Sokolnice rezervovalo 
v červnu areál pro JMA a.s. na dobu tří měsíců.
Protože však nebyla schválena zastavovací studie
ani dohoda o podmínkách výstavby, zastupitelstvo
rozhodlo, že areál firmě neprodá. Současně skonči-
la rezervace pro tuto firmu a ostatním zájemcům se
tak otvírá možnost usilovat o zakoupení tohoto 
areálu. Obec očekává nabídky jednotlivých 
uchazečů do 15. listopadu. Podrobná nabídka je
zveřejněna i na Internetu na www.sokolnice.cz, pří-
padné další informace je možné získat na 
OÚ Sokolnice v kanceláři starosty.
6. Žádost firmy FP Real s.r.o. Obec uzavřela 
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s touto firmou smlouvu o podmínkách výstavby
technické infrastruktury a rodinných domů na
ulici Kobylnická. Podle smlouvy má být komuni-
kace dokončena do konce roku 2007. Firma žádá
zastupitelstvo o vydání souhlasu s posunutím termí-
nu dokončení komunikace až na 31. 8. 2008. Rada
doporučila žádosti vyhovět. Nikdo z přítomných
občanů ani zastupitelů neměl žádnou připomínku 
a žádost byla jednomyslně schválena.
7. Výkupy pozemků u vodojemu na Prackém
kopci. Na katastrálním území obce Sokolnice 
a Újezd u Brna vystavěla armáda přibližně před 
20 lety vodovod, vodojemy, armaturní komory, 
přístupové komunikace apod. Tyto stavby byly 
realizovány bez vědomí a souhlasu vlastníků, ale
podle tehdy platných předpisů (v uvedené době ke
stavbě dával souhlas nájemce, nikoliv vlastník).
Stavba byla povolena několika rozhodnutími ONV
Brno-venkov, kdy první bylo vydáno dne 
1. 9. 1987. Dne 29. 8. 2007 byl protokolárně obci
Sokolnice předán do majetku vodovodní řad mezi
obcí Sokolnice a vodojemem 650 m3 na Prackém
kopci, vodojem 650 m3 s armaturní komorou, pane-
lová komunikace k vodojemu, výtlačný řad mezi
vodojemem a kasárnami u Mohyly Míru, včetně 
napájecích a ovládacích kabelů, jakož i další maje-
tek. Rada obce je přesvědčena, že je neetické 
hospodařit na cizím. Proto navrhla majitelům 
pozemků dotčených stavbou vodovodu nebo 
vodojemu 650 m3 s armaturní komorou a havarijním
přepadem nebo panelové komunikace či výtlačného
řadu do kasáren u Mohyly Míru, včetně 
napájecích a ovládacích kabelů odkoupení části 
pozemků, které jsou dotčeny stavbou. 
Rada doporučila zastupitelstvu nabídnout tyto pod-
mínky pro výkup: 
• Obec vykoupí od jednotlivých vlastníků jen tu
část pozemku, která je dotčena výše uvedenou stav-
bou. V případě, že na tom bude majitel trvat (např.
v případě, že by mu zbyl nějaký obtížně využitelný
kousek pozemku), je obec ochotna pozemek odkou-
pit celý. 
• Kupní cena bude shodná s cenou stanovenou 
znaleckým posudkem (orientačně se jedná 
o 37 Kč/m2 polní a panelové cesty a 62 Kč/m2

v oploceném vodárenském objektu s vodojemem 
a armaturní komorou). 
• Obec uhradí náklady na vyhotovení geometrické-
ho oddělovacího plánu, na sepis smlouvy 
a kolkovou známku na návrh vkladu do katastru 
nemovitostí. 
• Daň z převodu nemovitostí uhradí prodávající.
• Kupní cena bude uhrazena při podpisu smlouvy
nebo bude převedena na účet prodávajícího (podle
toho, co bude prodávajícímu více vyhovovat).
• V případě, že některý prodávající má na svém 
pozemku ovocné dřeviny a jsou jeho vlastnictvím,
budou tyto ohodnoceny soudním znalcem (na ná-
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klady obce Sokolnice) a o tuto částku bude zvýše-
na kupní cena. Nikdo z přítomných neměl k návr-
hu připomínku a záměr byl schválen. 
8. Dopis pana Brázdy. Na obecní úřad bylo 
doručeno 15 dopisů pana Brázdy (majitele domu 
v ulici Nad Vrbím) pro každého člena zastupitel-
stva. Dopis byl předán členům zastupitelstva.
Protože pan Brázda podal svůj dopis až 11.září
2007, neprojednala jej rada ani jiný orgán obce. 
K dopisu, který se týká oplocení pozemků v ulicích
Nad vrbím, Borky a U Bažantnice se rozvinula del-
ší diskuse. Na závěr byl dopis vzat na vědomí 
a uloženo pracovní skupině (kterou rada ustavila 
k řešení této problematiky), aby podala na nejbliž-
ší radě zprávu o své činnost.
9. Informativní zprávy. 
• Starosta obce informoval občany o stavbě komu-
nikace okolo rybníka. Výběrové řízení vyhrála 
firma Mertastav, která podala nejvýhodnější nabíd-
ku. Se stavbou se začne začátkem měsíce října 
a starosta požádal občany, aby při stavbě dbali 
zvýšené opatrnosti.  
• Starosta obce dále informoval občany o tom, že
Ministerstvo zemědělství nám nepřevede nádrž
„Balaton“, protože je páteří zavlažovacího systé-
mu. 
• Dále starosta občany informoval o nákladech na
stavbu přípojky kabelové televize, která je spočítá-
na firmou Noel na 13 tis. Kč.  Dále uvedl, že nás
kontaktovala firma VIVO Conection, která nabízí
obci vybudování kompletního rozvodu na bázi
optických kabelů. Náklady na vybudování jedné
přípojky budou asi 5 – 6 tis. Kč. Dále řekl, že tato
firma nabízí i IP telefonování, kde není nutné platit
žádný paušál, a kdykoliv si občané mohou zvýšit
limit pro volání. Rada obce se v co nejkratší době
rozhodne, kterou cestou půjdeme, jestli budování
sítě z vlastních zdrojů nebo soukromou firmou
včetně vybudování kamerového systému.
• Růst nájmů v obecních bytech od 1. 1. 2008.
Rada obce rozhodla o maximálně možném nárůstu 
nájemného v obecních bytech od 1. 1. 2008. Za
předpokladu, že by se nepodařilo doručit nájemní-
kům upozornění nejméně 3 měsíce před zvýšením,
tak by zvýšení platilo až od 1. 2. 2008. Jedná se 
obecní byty na ulici Nová + byt na zdravotním 
středisku.
• Nehrazení nájmu a záloh na služby ve dvou by-
tech na ulici Nová v obci Sokolnice. Rada obce se 
seznámila s aktuálním stavem a rozhodla oběma
napsat dopis, ve kterém je slušně požádá, aby 
nejpozději do 20. listopadu 2007 tito uhradili
všechny dlužné částky (nájemné a služby spojené 
s užíváním bytu). Nepředloží-li doklad o uhrazení,
dostanou výpověď z nájmu a byt bude odprodán zá-
jemcům ve veřejné soutěži.
• Výběrové řízení na správce bytovek na ulici Nová
- společné části. Rada obce na základě výsledků
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výběrového řízení a zejména na základě požadavků
nájemníků z bytového domu na ulici Nová schváli-
la, aby provozovatelem společných částí 20 byto-
vých jednotek se stala firma Bytasen s.r.o.
Současně bude s touto firmou uzavřena smlouva,
aby za obec Sokolnice provozovala i byty, které 
zůstávají prozatím ve vlastnictví obce Sokolnice. 
• Smlouva na technický dozor na stavbu komunika-
ce, plynovodu a vodovodu u rybníka. Rada obce
rozhodla najmout si na tuto stavbu stavební dozor,
a to Ing. Vladimíra Rozmahela. Zahájení stavby se
předpokládá v říjnu s dobou stavby cca 2 měsíce.
MěÚ Šlapanice, oznámení o veřejném projedná-
ní změny č. II ÚP obce Sokolnice. Veřejné 
projednání změny č. II ÚP obce Sokolnice proběh-
ne ve čtvrtek 18. 10. 2007 v místní sokolovně 
v 16.00 hod. Veřejné projednání bude doplněno 
odborným výkladem projektantek Atelieru
Projektis s.r.o. Rada obce doporučuje všem zastu-
pitelům i občanům, aby se veřejného projednání
zúčastnili.
Žádost o provedení rozpočtového opatření. Rada
obce schválila navržené rozpočtové opatření, které
předložil velitel hasičů Tomáš Hradílek, aby se jed-
notka mohla v letošním roce dovybavit, tak jak 
požadovala kontrola před několika měsíci.
Vjezd do pole za rozvodnou. Rada obce 
ukládá místostarostovi, aby dojednal s panem
Hirschnerem, aby za rozvodnou v ostrém ohybu za
kolejemi přehradil polní cestu závorou a na každou
stranu umístil kus svodidla. Tím zabráníme vjezdu
na polní cestu a ukládání odpadu k železniční trati.
Závora bude uzamykatelná a bude se otevírat pou-
ze v případě potřeby. 
Kabelová televize. Po dlouhé diskusi rozhodla 
rada obce, že tuto stavbu nebude realizovat obec,
ale umožní ji firmě VIVO Conection. Ta nabízí 
vybudování kompletního rozvodu na bázi optic-
kých kabelů. Náklady na připojení jedné bytové
jednotky se odhadují na max. 5 – 6 tis. Kč. Zařízení
bude multifunkční a bude nabízet řadu programů
televize, vysokorychlostní Internet a IP telefonová-
ní (které je ekonomicky výhodné, neboť se neplatí

žádný měsíční paušál a občan hradí jen co si pro-
volal). Současně bude systém postaven tak, aby 
bezplatně umožňoval napojení desítek kamer, které
hodlá obec v budoucnosti pořídit k nepřetržitému
monitoringu všech veřejných prostranství.
Výběrové řízení na dodavatele stavby, plynovo-
du a opravy stávající komunikace u rybníka.
Dne 20. 9. 2007 se konalo veřejné otevírání obálek 
s nabídkami na tuto stavbu. K předložení nabídky
bylo vyzváno celkem devět firem, z nichž jedna se
z výběrového řízení omluvila. 
Cenové nabídky jednotlivých uchazečů:
• Oldřich Merta – Mertastav, Štěpánovská 1176,
666 02 Předklášteří.
2 736 766 Kč
• Přemysl Veselý, Bzenecká 18a, Brno.
3 429 476 Kč
• SWIETELSKY stavební s.r.o., Jahodová 60, 
620 00  Brno
3 900 957 Kč
• Firesta-Fišer, a.s., Mlýnská 68, 602 00  Brno
3 913 710 Kč
• VHS Brno, a.s., Masná 102, 602 00 Brno
3 958 533 Kč
• Inženýrské stavby Brno spol. s.r.o., Hudcova
72, 621 00 Brno 
4 391 700 Kč
Trinom, spol s.r.o., Fryčajova 24, 614 00  Brno
4 401 138 Kč
• Rusín a spol., Rosická 100, 664 17 Tetčice
4 593 205 Kč
Záruční doby byly takřka ve všech nabídkách 
stejné, pouze firma VHS Brno a.s. navrhuje záruku
o jeden rok delší. Platební podmínky a ostatní usta-
novení návrhu smlouvy o dílo byly taktéž obdobné,
proto podstatným kritériem pro výběr zhotovitele
byla nabídková cena. 
Rada konstatovala, že představu obce nejlépe
splňuje firma Oldřich Merta – Mertastav 
z Předklášteří a proto bude smlouva o dílo uzavře-
na s touto firmou. 

ZE ŽIVOTA OBCE

Příjemné setkání
Jedu na kole. U rybníka mi spadne řetěz. Není to poprvé, proto se dám do spravování. 
Kousek ode mne si užívají poslední dny prázdnin čtyři hoši. Všichni s koly, viditelně novými.
„Nechcete pomoci?“ Doufám, že to zvládnu, proto s díky odmítám. Ale tentokrát řetěz vzdoruje, ne a ne
ho dostat tam, kde má být. Když hoši vidí moje nezdařilé zápolení, nelení a za chvíli je kolo v pořádku.
Mám prý si koupit nové. Už mám sedmdesátku za sebou, nové kolo si do hrobu brát nebudu!
Zasmějeme se, poděkuji. Za několik dní se náhodně potkáme. „Kolo je v pořádku? Řetěz drží? Zjišťuji, 
že jsou to hoši ze sedmé třídy. Jména neznám, ale setkání s nimi ve mně zanechalo pocit jako pohlazení
po duši a vědomí, že jsou u nás ochotné a všímavé děti.

O. H.
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Kdy: 16. září 2007 po osmnácté hodině
Kde: křižovatka Sokolnice – Újezd u Brna – Mohyla míru – nádraží
Foto: FILIP DEBEF

Upozornění pro návštěvníky hřbitova
Na hřbitově jsou v pořádku obě branky a přesto někdy zůstávají otevřené i přes noc.
Teď je zajícům na poli hej, ale až přijde bída, budou si pochutnávat na kvítkách a ostatní hřbitovní výsad-
bě, jak se už v minulosti stalo. Proto, prosím, zavírejte!

O. H.

Autonehoda

Myslete víc na sebe!

Již mnoho let se odváží z domácností odpad.
Ulicemi projížděl vůz tažený koňmi a odvážel po-
pel. Pak se objevily jednotné nádoby tzv. popelnice,
svážené speciálními vozy. Opravdu byly na popel 
a různé odpadky. Zmizel problém, kam s nimi.
Dnes většina domácností používá na topení a vaře-
ní plyn nebo el. energii, ale jak by se zdálo, odpadu
neubylo, spíše ho stále přibývá. Jen název popelni-
ce zůstal a do nich se vyhodí vše, co není k použití.
Ale je to pravda? Dnes jsou nápoje plněny nejen
do skla, ale povětšinou do PET lahví a nápojových
kartonů. A těch prospektů, novin, časopisů...
Ze všech stran je slyšet: „Třiďte odpad“,  a l e  
p r o č ? V jedné 4-členné rodině za týden zůstává

20–30 PET lahví od minerálek a jiných nápojů.
Není třeba počítat dál.
Přece není tak náročné PET lahve zmačkat, aby
Vám zbytečně nezabíraly místo a  dle potřeby je 
vyhodit do speciálně označených kontejnerů s ba-
revně odlišeným víkem, stejně jako papír nebo sklo.
Nikomu z nás se nelíbí, že vznikají i černé skládky
kolem obcí a je znečisťováno okolí silnic a lesů. 
A stačí tak málo a můžeme i my pomoci. PET lah-
ve na skládce nejen zabírají veliký prostor, ale prak-
ticky se nikdy nerozloží.
Separované PET lahve jsou z obcí odvážené 
společností SITA Moravia a.s. do Blanska, zde jsou
tříděny podle barev, lisovány do balíků a ve společ-
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nosti VSP Group Olešnice a BRNOMETAL se po
vymytí drtí na granulát, z kterého se vyrábí geotex-
tilie a izolační materiály. Pro naši představu jsou 
to výplně zimních bund, spacáků, polštářů. Ale to
není vše. Z této užitečné suroviny se vyrábí 
i zatravňovací tvárnice, zámková dlažba, povrchy
sportovišť. Ostatní plasty jsou zpracovány termicky.
Je to až s podivem, jak může být taková PET láhev
ještě užitečná.
Sklo vytříděné na obcích odváží společnost SITA
Moravia a.s. do Blanska na dotřídění, vyčistění, 
odstranění neskleněných složek a opět je rozčleně-
no na barvy. Poté je sklo odvezeno do Skláren AMT
Příbram. Sklárny sklo přetaví a znovu z něj  vyrobí
nápojové láhve a další užitkové sklo, například 
popelníky, barevné vázy. Jedná se o mnoho tun za
rok. O užitečnosti tohoto třídění snad nepochybuje
nikdo.
A stejně je tomu i s papírem. Víme jak důležité jsou
pro náš život lesy. Lesy jsou nejen k procházkám 
a sbírání hub, ale pomáhají čistit ovzduší, 
hospodařit s vláhou, skýtají domov mnoha druhům
zvěře, ptáků a rostlin. V neposlední  řadě jsou 
krásné a vytváří ráz krajiny. Jsou též důležitou su-
rovinou pro výrobu nejen papíru a nábytku. Není to
škoda, kácet stromy, když s Vaší pomocí lze vyse-
parovat papír, který z obcí odvážíme do společnos-
ti REMAT, která jej dotřiďuje a lisuje pro papírny?
Podle kvality z něj papírny vyrábí obálky, sešity, 
obaly, krabice, letáky i toaletní papír.
Něco podobného platí i o nápojových kartonech.
SITA Moravia a.s. je z obcí odveze do Blanska ke
slisování do balíků a pak jsou předány do papíren 
v Žimrovicích. Oddělené hliníkové vrstvy a polyet-
hylenové folie využívají papírny k výrobě páry 
a k ohřevu vody. Dlouhá papírová vlákna oddělená
vířivým rozvlákněním jsou výbornou surovinou pro
další výrobu papíru a papírových výrobků, zejména
lepenek. 
V průběhu roku 2003 se na trhu objevila firma
R.P.O., která z kompozitních materiálů, tedy i z ná-
pojových kartonů, vyrábí různé druhy stavebních
desek. Stavební desky TETRA-K2 jsou novinkou

na českém trhu na základě dlouholeté zkušenosti 
ze zahraničí. Desky v tloušťkách 8–25 mm jsou vo-
děodolné a jejich využití je obdobné jako u dostup-
ného a prodáváného sádrokartonu a dřevotřísky.
Nechci použít velkých slov, ale myslete nejen na
nás, ale i na příští generace.
Třídění odpadu opravdu pomůže nám všem.
Seznam odpadů: jak s nimi správně naložit
• Autovraky: určená autovrakoviště (informace na
pověřené obci), některé části do kovošrotů 

• C/PAP, jedná se o kombinované obaly složené 
z několika různých materiálů: směsný odpad (kro-
mě nápojových krabic)
• CD nosiče: směsný odpad
• CD–plastový obal: kontejner na plasty
• Elektrotechnika („elektrošrot“¨): počítače, televi-
ze, kuchyňské spotřebiče, telefony, kabely: prodej-
ce, sběrný dvůr
• Gumy, zahradní hadice: sběrný dvůr 
• Hygienické potřeby (kapesníky, pleny a dámské
hygienické potřeby): směsný odpad
• Chemikálie, motorové oleje a barvy: sběrný dvůr
nebo speciální automobil pro mobilní sběr nebez-
pečných odpadů, jde o NEBEZPEČNÝ ODPAD
• Plasty, plastové sáčky a tašky („igelity“): kontej-
ner na plasty
• Keramika, porcelán, drátěné sklo, zrcadlo–směsný
odpad
• Kovové obaly, plechovky, hrnce, hliníková víčka,
alobal: ve větším množství sběrné dvory, kovošroty
nebo směsný odpad
• Léky: lékárna, nebo sběrný dvůr či speciální auto-
mobil na sběr nebezpečných odpadů
• Nábytek, podlahové krytiny, sanita: sběrný dvůr
• Nápojové krabice (nápojové kartony): do kontej-
neru označeného nálepkou se sběrem tohoto 
odpadu
• Oblečení: kontejnery charitativních společností
nebo charita 
• Papír mastný a znečistěný, uhlový a voskovaný:
směsný odpad
• Pneumatiky: prodejce, sběrný dvůr
• Polystyren pěnový: kontejner na plasty
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Zpětný odběr elektrozařízení – informace o systému

Nově vzniklé povinnosti prodejců. Povinností posledního prodejce je, mimo jiné, informovat 
spotřebitele o požadavku, aby elektrozařízení nebyla odstraňována spolu se směsným komunálním 
odpadem, ale aby byla odkládána na místa k tomu určená nebo v místech zpětného odběru. Zároveň
je však poslednímu prodejci uložena povinnost zajistit, aby spotřebitel měl při nákupu elektrozaříze-
ní možnost odevzdat ke zpětnému odběru použité elektrozařízení v místě prodeje nebo dodávky (čímž
se myslí území obce nebo městské části, kde se prodejna nachází) nového elektrozařízení, ve stejném
počtu kusů prodávaného elektrozařízení podobného typu a použití.
Ten, kdo v rámci své podnikatelské činnosti prodává elektrozařízení nepocházející od výrobců zapsa-
ných v Seznamu výrobců na Ministerstvu životního prostředí, nese odpovědnost výrobce za plnění 
jeho povinností stanovených zákonem (zákon č. 185/2001 Sb. o odpadech v platném znění).
Pokud výrobce uvádí odděleně recyklační příspěvek, má poslední prodejce povinnost uvádět recyk-
lační příspěvek odděleně při prodeji. (Zdroj: www.elektrowin.cz)
Příspěvky prodejcům – roční bonus. Kolektivní systém Elektrowin zavádí roční bonusový příspěvek
na zpětný odběr elektrozařízení, kterým společnost Elektrowin bude v roce 2007 přispívat prodejcům 
zaregistrovaným v systému. Účelem tohoto příspěvku je motivovat prodejce k vyššímu sběru velkých 
(vyjma chlazení) a středních spotřebičů od spotřebitelů a zároveň i pokrytí nákladů spojených s jejich
shromažďováním a skladováním do doby předání dopravci. 

• Potraviny, bio odpad: kompostárna nebo směsný
odpad, případně speciální kontejnery na sběr biood-
padu
• Průklepová páska: směsný odpad
• PVC–novodurové trubky, podlahové krytiny, mis-
ky (značka 3), některé hračky: objemnější odpady
do sběrného dvora, ostatní do směsného odpadu

• Stavební sutě: sběrný dvůr (je nutné vždy zjistit,
jaké množství je od občanů odebíráno v konkrétním
dvoře)
• Zahradní odpad: vlastní zahradní kompost, kom-
postárna nebo sběrný dvůr
• Železný šrot: výkupny druhotných surovin, kovo-
šroty, sběrný dvůr  (Zdroj: internet) 

Vystoupení v Brně

ZE ŠKOLY

Dne 11. září 2007 se členky taneční skupiny Ali Baby baby a Djamel zúčastnily charitativní akce pro 
postižené děti. Paní učitelka Teterová si nás vyzvedla z  vyučování v 9 hodin. Všichni nám drželi palce.
Během cesty měla každá Djamelka  na starost jednu  Ali baby a pomáhala nám taky Terezka Hrachovcová.
Na náměstí  Svobody, kde se vystoupení konalo, jsme se převlékly do kostýmů a sledovaly  pěvecká a hu-
dební vystoupení účinkujících před námi. A pak přišly na řadu Ali baby, které zatančily bubnové sólo.
Skupina Djamel předvedla sestavu se závoji, s činelkami a sólo měly Denisa Horáková s raks sharki 
a Barbora Neklapilová s hůlkou. Byl to krásný zážitek dívat se na děti, které z vás mají radost usmívají se,
tleskají, tančí s vámi a jsou rády, že jste za nimi přijeli.  Doufáme, že takových akcí bude víc. Děkujeme
Alimu Holubovi a celé jeho škole, kteří tuto akci připravili, všem, kteří je podporovali, a hlavně paní 
učitelce  Teterové. 

„Djamelka“ Aneta Toporová

18. 9. 2007 se vydala 3. třída na výlet – jeli jsme na Květnici u Tišnova, kde se nacházejí polodrahokamy
– ametyst, záhněda, růženín i citrín a křišťál. Vyšlo nám krásně počasí a cesta rychle utekla. Na Květnici
jsme našli hodně ametystů, několik citrínů a také záhnědu. Všichni si našli krásné krystaly a moc se nám
na Květnici líbilo. Byl to prima zážitek. Minerály budu nosit v kapse, aby mi přinášely štěstí.

Dominika Miklišová, 3. třída

Hledání minerálů
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28. září  – svátek Sv. Václava

HISTORIE

V minulém měsíci jsme slavili svátek Sv. Václava. Vraťme se několika větami do
doby před více než tisíci lety a připomeňme si osobnost tohoto světce. 
Je neděle, 27. září kteréhosi roku, snad 929, snad 935 a kníže Václav hoduje 
u Boleslavova svátečního stolu. Sjednaní atentátníci se chystají provést popravu. 
Druhého dne, 28. září, když Václav za jitra vchází do dveří boleslavského kostela,
je hrozný čin spáchán. Je pondělí, 28. září kteréhosi roku, snad 929, snad 935, čes-
ký kníže Václav leží v tratolišti krve a život z něho kvapem prchá.
Zemřel skvělý panovník míru, zrodil se světec-legenda. Co je pravda a co výmysl?
Těžko odpovědět. Václav! Není pochyb – existoval. Jenže konkrétní fakta o jeho

osudu bychom museli čerpat takřka výhradně z cír-
kevních textů, z legend o Sv. Václavovi, což  jsou 
z hlediska historie prameny nevalné ceny. 
Svatému Václavovi, jako patronu České země, byly zasvěcovány různé 
objekty církevního charakteru – sochy, kostely, kaple a zvony.
V naší obci kostel nemáme, ale můžeme se pyšnit pěknou kapličkou na 
návsi, jejíž zvon dostal při svěcení právě jméno „Václav“. 
S největší pravděpodobností se dříve stavěly u větších statků zvonice, 
o čemž svědčí dochovaný nákres usedlosti rodiny Sekaninových z čísla 48
z 18. století. Ještě v roce 1899 stávala zvonice naproti domu 
č. 23. Nahoře nesla železný kříž, ručně kovaný, s letopočtem 1751. Později
byla zrušena a než byla postavena nová, byly před domem č. 51 upraveny
čtyři sloupky s malou stříškou, na nich byl zavěšen zvon ze zrušené zvoni-
ce a jím se vyzvánělo. Stavba nové kapličky byla započata v září roku 1906
a dne 3. května 1908 byla slavnostně vysvěcena. Zvon byl přenesen do vě-

že nové kaple, ale za čtyři roky, v červenci 1912 při zvonění pukl. Byl stár 140 let., sloužil občanům naší
obce od roku 1772 do roku 1912. 
Na to byl opatřen zvon nový, větší. S tímto zvonem se zvonilo naposledy k večeru dne 23. května 1917,
kdy naposledy odzvonil klekání, načež byl pomocí hasičských žebřů sňat. Byl určen k tomu, aby pomohl
zvítězit rakousko-uherské monarchii v I. světové válce.
Také další zvon, který byl pořízený po I. světové válce, v roce 1920, stihl podobný osud. Při svěcení 
dostal jméno „Jan Křtitel“. V průběhu II. světové války byl sebrán německými okupanty a roztaven na
hlavně kanónů. Čtvrtý zvon v pořadí 
dostal při svěcení jméno Václav a je z ná-
hradního kovu. Kaple samotná byla 
válečnými událostmi při přechodu fronty
poškozena a důkladně byla opravena 
v roce 1947. 
Dříve, při svátku Božího Těla se zkrášlo-
vala vrata některých statků pěkně vyzdo-
benými oltáři. Také u kapličky bývalo
jedno ze zastavení. Bohoslužby se však 
v ní v minulosti nikdy nekonaly. Až letos
se zde, díky P. Michalu Jelínkovi sloužila
v květnu a potom i v září,  vždy v sobotu
ráno mše svatá.

(Čerpáno: z kroniky naší obce
a z knihy „Toulky  českou minulostí „) M. M.
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